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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 
Referat af 6. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 31. august 2022, kl. 13.00 – 15.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Orientering fra formanden 
 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og merit-
udvalget 

4. Godkendelse af optælling af pensum E22 i normalsider 
Bilag 4: Pensumoptælling E22 i normalsider 
 

5. Godkendelse af Projektorienteret forløb med reduceret arbejdsbelastning 

gældende fra E23  

Bilag 5: Ny version af Projektorienteret forløb 

 

6. Godkendelse af ekstern censur gældende fra E23  

Bilag 6: Oversigt over ekstern censur 

 

7. Godkendelse af tilretning af tekst i studieordningerne vedrørende eksa-

menssprog 

Bilag 7: Tekst fra studieordningerne 

 

8. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for foråret 2022 

Bilag 8a: Procedure for undervisningsevalueringer, 8b: BA, undervis-

ningsevalueringer, F22, 8c: KA, undervisningsevalueringer F22, 8d: Til-

valg, undervisningsevalueringer, F22 

 

9. Orientering om opdatering af retningslinjer for håndtering af eksamens-

snyd 

Bilag 9a: Sagsfremstilling, retningslinjer for eksamenssnyd, 9b: Ret-
ningslinjer for sanktionsudmåling, 9c: Ændringer og præciseringer i 
retningslinjer, 9d: Kommunikationsstrategi 
 

10. Drøftelse af resultater fra Danmarks Studieundersøgelse 2021 

Bilag 10a:Sagsfremstilling DS2021, 10b: BA, DS21, 10c: KA, DS21, 10d: 

KA, dimittend21  

11. Fremtidige dagsordenspunkter 
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12. Eventuelt  
 
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Ali Amidi  

Lektor Annette Elisabeth Bohn  

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)   

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova (online) 

Studerende Rasmus Lykke Christensen 

Studerende Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen 

 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud: 

Lektor Jesper Aagaard  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

Punkt 2. Orientering fra formanden 

De bachelorstuderende er i gang med studiestart. På kandidatuddannelsen er 

der indført en ny procedure i forbindelse med optag, som har forenklet pro-

cessen. Der er nu fokus på repræsentation af centrale fag frem for den tidli-

gere en til en ækvivalering. Gennemsnittet er steget en del i forbindelse med 

dette. Der har været afholdt rusintro på kandidatuddannelsen, som har haft 

stor tilslutning. Dette er blandt andet med henblik på at få budt velkommen 

til de norske studerende og få dem introduceret godt til studiet.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispen-

sations- og meritudvalget 

Der er travlt i meritudvalget med en del hastesager. Der var ikke nyt fra 

dispensationsudvalget.  

Punkt 4. Godkendelse af optælling af pensum E22 i normalsider 

Til punktet var fremsendt optælling af pensum i normalsider gældende for 

E22. Det samlede pensum for E22 blev godkendt på studienævnsmødet den 

27. april 2022, så der var udelukkende tale om en endelig godkendelse af den 

samlede optælling af hele pensum i normalsider. Det blev fremhævet, at Kli-

nisk psykologi på kandidatuddannelsen har et stort pensum. Hvilket også 

fremgik af den undersøgelse, som var med på studienævnsmødet den 22. juni. 

Fremadrettet vil optællingerne i normalsider fremgå af pensumlisterne for 
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alle fag. Studenterrepræsentanterne pegede på, at Klinisk psykologi på bache-

loruddannelsen ligeledes har et stort pensum, som er opdelt i henholdsvis 

børn og voksne. De fremhævede endvidere, at Social- og personlighedspsyko-

logi også har et stort pensum set ift., at det er et af de indledende fag på ud-

dannelsen. Der var forslag fra studenterrepræsentanterne om, at hvis der i 

faggruppen er ønske om at nedsætte pensum, kunne der måske tages afsæt i 

tilvalget, som har et mindre pensum. En VIP-repræsentant fremhævede, at 

det tidligere er besluttet, at optællingen i normalsider udelukkende er vejle-

dende information til underviserne. Formanden bemærkede, at det er via un-

dervisningsevalueringerne, at der kommer tilbagemeldinger fra de stude-

rende ift. eventuelle kommentarer til pensum og arbejdsbelastning. Der skal 

derfor holdes øje med disse. Der er desuden mulighed for at tilføje tillægs-

spørgsmål til standardspørgsmålene i evalueringerne. De studerende vil ek-

sempelvis kunne spørges om, hvor meget af pensum, de forventer at have læst 

til eksamen. Det blev bemærket af en VIP-repræsentant, at der i forlængelse 

af et sådant spørgsmål også bør spørges hvorfor.  

 

Studienævnet godkendte den endelige optælling af pensum E22 i normalsi-

der. 

 

 

Punkt 5. Godkendelse af Projektorienteret forløb med reduceret 

arbejdsbelastning gældende fra E23  

Til punktet var fremsendt en tilrettet kursusbeskrivelse for det projektorien-

terede forløb, på baggrund af studienævnets beslutning om, at de 15 ECTS bi-

beholdes, men arbejdsbelastningen i faget lettes.  Ugemodulet nedsættes fra 4 

til 3 dage. TP-grupperne nedsættes fra 8 mødegange á 3 timer til 7 møde-

gange á 2 timer. Eksamen ændres fra en 9 siders skriftlig eksamen til en 3 si-

ders skriftlig eksamen efterfulgt af 20 minutters mundtlig eksamen med in-

tern censur. Praktikopholdet på 50 arbejdsdage bibeholdes uændret. Tilstede-

værelseskravet bibeholdes med mindst 80% af det samlede antal mulige 

fremmødetimer i ugemodul og i teori-praksisgruppen. Tilsvarende bibeholdes 

grænsen på mere end 120 km fra praktikplads til institut ift. muligheden for 

at søge om tilladelse til online deltagelse i ugemodulets dag 3 og i teori-prak-

sis gruppen.   

 

Studienævnet godkendte det tilrettede projektorienterede forløb gældende fra 

E23 med bemærkning om, at det skal tydeliggøres, at der indgår en mundtlig 

eksamen.   

 

Punkt 6. Godkendelse af ekstern censur gældende fra E23  

Til punktet var fremsendt oversigt over den foreslåede eksterne censur for 

henholdsvis bacheloruddannelsen, kandidatuddannelsen samt tilvalg med af-

sæt i mindst 1/3 ekstern censur inden for hver uddannelse. Pædagogisk psy-

kologi vil udelukkende have ekstern censur på kandidattilvalget, så den eks-

terne censur sikres inden for selve tilvalget. Økonomien sætter en grænse for, 
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hvor meget ekstern censur, der kan indføres. En VIP-repræsentant bemær-

kede, at det kunne være relevant på et senere tidspunkt at drøfte de fælles ret-

ningslinjer og standarder for censorer. Formanden foreslog, at censorforman-

den indkaldes til møde med underviserne for at drøfte dette nærmere. 

 

Studienævnet godkendte den tilrettede ekstern censur gældende fra E23. 

 

 

Punkt 7. Godkendelse af tilretning af tekst i studieordningerne 

vedrørende eksamenssprog 

Til punktet var fremsendt forslag til tilretning af teksten vedrørende eksa-

menssprog i henholdsvis bachelor- og kandidatstudieordningen. Uddannel-

sens udbudssprog er dansk. Eksamenssproget følger undervisningssproget, 

som i udgangspunktet er dansk. På nogle kandidatseminarer og i enkelte an-

dre fag er undervisningssproget engelsk. Det konkrete undervisningssprog 

fremgår af kursuskataloget. I studieordningerne er det anført, at der er mulig-

hed for at aflægge en prøve på engelsk, med mindre andet er anført i prøvebe-

skrivelsen i kursuskataloget.  

 

Det blev foreslået, at teksten i studieordningerne tilrettes, så det i beskrivel-

serne i kursuskataloget eksplicit skal fremgå, om der i fag, hvor undervis-

ningssproget er dansk, er mulighed for at aflægge prøve på engelsk. Studie-

nævnet drøftede forslaget. Det blev bemærket, at det skal være op til den en-

kelte underviser at afgøre dette. Ligeledes blev det fremhævet, at der vil være 

mulighed for at søge dispensation i særlige tilfælde.    

Studienævnet godkendte tilretning af teksten i studieordningerne vedrørende 

eksamenssprog. 

 

 

Punkt 8. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for for-

året 2022 

Til punktet var fremsendt procedure for undervisningsevalueringer samt eva-

lueringsresultater for foråret 2022 for bacheloruddannelsen, kandidatuddan-

nelsen og tilvalg. På baggrund af dette materiale blev undervisningsevaluerin-

gerne drøftet med afsæt i indikatorerne: under 3,2 = rød, mellem 3,2 - 3,8 = 

gul, og 3,8 eller derover = grøn. 

 

På bacheloruddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. De to store forelæs-

ningsfag Arbejds- og organisationspsykologi og Kognitionspsykologi lå i den 

øverste ende af gul. Studienævnsformanden havde talt med fagene om dette, 

de ligger tit på dette niveau. Der var ligeledes to seminarer, der gik i gult, og 

som desuden havde få besvarelser: ’Autobiographical Memory and Culture’ lå 

i den øverste ende af gul, ’Emner i almenpsykologi’ genudbydes ikke, der var 

for mange undervisere og manglede sammenhæng i faget.  

 

På kandidatuddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. Der var to semina-

rer, der gik i gul. På ’Komplekse traumers indvirkning på kognition, udvikling 
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og kroppen. Fra grundforskning til behandlingsperspektiv’ ville de stude-

rende gerne have haft flere oplæg. På ’Teoretisk og praktisk arbejde med løs-

ningsorienterede og tilværelsespsykologiske teorier og metoder’ var der kun 

17%, der havde svaret.  

 

Punkt 9. Orientering om opdatering af retningslinjer for håndte-

ring af eksamenssnyd 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling med bilag vedrørende retningslin-

jerne for sanktionsudmåling, ændringer og præciseringer samt kommunikati-

onsstrategi. På baggrund af erfaringerne fra corona-nedlukningen har en ar-

bejdsgruppe under Uddannelsesudvalget på AU præciseret og ændret ret-

ningslinjerne for håndtering af eksamenssnyd. Der er desuden kigget på mu-

lighederne for forbedret kommunikation til studerende og undervisere.  

 

Studienævnet drøftede materialet. En studenterrepræsentant undrede sig 

over, at eksamenssnyd under bagatelgrænsen kan give en advarsel i forbin-

delse med bachelorprojekter og specialer, men at denne grænse ikke defineres 

nærmere. Dette vil blive undersøgt. Det blev ligeledes fremhævet, at det frem-

går, at selvplagiat sanktioneres mildere end øvrige forseelser. Formanden be-

mærkede desuden, at der har været nogle sager ift. genbrug af egen opgave, 

som ikke er bestået, da dette bonner ud i URKUND. Underviserne kan ikke se 

dette i forbindelse med anonyme afleveringer. Næstformanden pegede endvi-

dere på afsnit 2.3.2 vedrørende samarbejde under hjemmeprøve. Formanden 

fremhævede, at der ikke må samarbejdes efter eksamensspørgsmålet er udle-

veret. Der skal være tale om en individuel besvarelse. Det væsentligste i den 

forbindelse er, at der ikke er tale om tekstsammenfald i besvarelserne.  

 

På baggrund af drøftelserne tog studienævnet orientering om opdatering af 

interne retningslinjer for håndtering af eksamenssnyd til efterretning. 

 

Punkt 10.  Drøftelse af resultater fra Danmarks Studieundersøgelse 

2021 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling vedrørende Danmarks Studieun-

dersøgelse 2021 og resultaterne for henholdsvis studieundersøgelsen og dimit-

tendundersøgelsen med sammenlignende tal for 2020. Ift. bacheloruddannel-

sen blev der af en studenterrepræsentant peget på, at de studerende synes at 

have fået det lidt bedre, selvom der stadig har været tale om et corona-år. For-

manden bemærkede dog, at tallene fortsat er lidt foruroligende ift. ensomhed, 

stress og manglende feedback. Næstformanden tilføjede, at der har været fo-

kus på studiearrangementer og flere foreninger har igangsat aktiviteter.  

 

Ift. dimittendundersøgelsen fremhævede formanden, at der er stor diskrepans 

mellem mundtlighed på studiet og arbejdsgivernes forventninger til dimitten-

dernes kompetencer. Der skal derfor være større fokus på mundtlighed og 

praksisnære problemstillinger. Studienævnet drøftede forskellige former for 

mundtlighed. Det blev fremhævet, at indførelse af mundtlige eksamener ikke 

nødvendigvis er ensbetydende med, at de studerende bliver gode til mundtlig 

formidling efterfølgende. Formanden fremhævede, at det er vigtigt at kunne 
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tale med patienter, pårørende og forskellige faggrupper. Mundtlige elementer 

med afsæt i patientlignende forhold kunne derfor være relevant. Næstforman-

den pegede på, at evalueringerne i psykiatri er gode. De studerende er glade 

for at beskæftige sig med praksiselementer og anvende deres egen viden ak-

tivt. En anden studenterrepræsentant foreslog i forlængelse heraf, at der må-

ske kunne indføres rollespil i forbindelse med forelæsningerne i Klinisk psyko-

logi med mulighed for efterfølgende at skrive opgave om dette. I forbindelse 

med mundtlighed fremhævede næstformanden endvidere, at det er vigtigt at 

kunne bruge sin viden på andre måder end via skriftlig fremstilling. Mundtlig-

hed kræver, at der kan trækkes hurtigere på egen viden og tage denne i brug 

med det samme på tilsvarende måde som i praksis. En VIP-repræsentant be-

mærkede, at der allerede indgår mundtlige elementer i nogle fag. En mulighed 

kunne være i højere grad at inddrage de studerende i undervisningen i form af 

konkrete spørgsmål på relevante problemstillinger. Der blev ligeledes peget 

på, at kompetencer i forbindelse med mødeledelse har været efterspurgt af 

blandt andet aftagerpanelet, rollespil kunne måske være en mulighed i den 

forbindelse. Formanden pegede på, at der i forbindelse med TP-grupperne er 

fokus på supervision, det kunne også være en mulighed at inddrage mødele-

delse.  

 

På baggrund af drøftelserne tog studienævnet resultaterne fra Danmarks Stu-

dieundersøgelse 2021 til efterretning. Det undersøges, hvilke mundtlige ele-

menter, der kan lægges ind i undervisningen, og hvordan der kan gøres brug 

af disse. Formanden udsender dimittendundersøgelsen til underviserne.  

Punkt 11. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Mundtlige eksamener på Klinisk psykologi, Udviklingspsykologi og 

Kognitionspsykologi ifm. indførelse af ekstern censur E23 

o Evaluering af ugesedler 

 

 

Punkt 12. Eventuelt  

Studenterrepræsentanterne pegede på udfordringer med AU’s IT-systemer i 

forårssemesteret. De bemærkede, at det kan være svært at finde ud af de for-

skellige systemer og finde relevant information ift. dette. De pegede blandt 

andet på undervisningstilmeldingerne, som ikke havde åbnet til tiden i nogle 

fag. Det blev fremhævet, at dette er problematisk, hvis man gerne vil tilmelde 

sig noget bestemt, og der samtidig er tale om først-til-mølle. Derudover kan 

det være svært at gennemskue, hvad man tilmelder sig ift. de forskellige hold-

numre, hvor der forinden skal tjekkes op via timeplaner. Studenterrepræsen-

tanternes bemærkninger videresendes til studieadministrationen. 

 

Mødet sluttede 14.30 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 


